
PROTOKOŁ  
z przebiegu XXII Sesji Rady  Miasta i Gminy Jaraczewo 

odbytego w dniu 28 września 2016 r. w godz. od 10.00 – 11.22 
w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy Jaraczewo 

 
 

W obradach uczestniczyli: 
− radni Rady Miasta i Gminy     - zg. z załączoną listą obecności 
− Burmistrz Miasta i Gminy     - Dariusz Strugała 
− Zastępca Burmistrza     - Stanisław Andrzejczak 
− Sekretarz Gminy      - Olga Kaczmarek 
− Skarbnik Gminy      - Zofia Jankowska 
− radca prawny       - Marianna Frąckowiak  
− kierownicy referatów i jednostek organizac.  - zg. z załączoną listą obecności 
− Sołtysi Gminy Jaraczewo    - zg. z załączoną listą obecności 
− radny powiatu      - Teodor Grobelny 
− kierownik Rewiru Dzielnicowych Komendy Powiatowej Policji w Jarocinie – Karol Bera 

 
Proponowany porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z obrad XXI Sesji Rady Miasta i Gminy. 
3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XXI Sesji Rady Miasta i Gminy. 
4. Sprawozdanie z pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2016 rok. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jaraczewo 

na lata 2016 – 2024. 
8. Przyjęcie informacji z wykonania budżetu Gminy Jaraczewo za I półrocze 2016 roku. 
9. Informacja  o pracy w organach pozagminnych. 
10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
11. Wolne głosy. 
12. Wnioski. 
13. Zakończenie sesji. 

 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
 Zgodnie z § 30 ust. 1 Statutu Gminy Jaraczewo obrady XXII Sesji Rady Miasta i Gminy 
Jaraczewo otworzył Przewodniczący Rady Roman Skrzypczak. 
Na podstawie listy obecności stwierdził, że na ustawowy stan 15 radnych w sesji uczestniczy 14 
radnych, co stanowi kworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał.  Usprawiedliwił 
nieobecność na sesji radnego Stefana Pawlaka. 
Powitał obecnych na sali i rozpoczął obrady.  
 Przed przystąpieniem do punktu drugiego Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do 
proponowanego porządku obrad, który radni otrzymali z zawiadomieniem o sesji lub wnioski o 
zmianę.  
Wobec braku uwag przewodniczący Rady uznał proponowany porządek obrad za przyjęty. 
 
2. Przyjęcie protokołu z obrad XXI Sesji Rady Miasta i Gminy. 
 
 Przewodniczący Rady stwierdził, że radni mieli możliwość zapoznania się z protokołem i 
zwrócił się do Sekretarza Rady o wypowiedź do sporządzonego protokołu. 



Sekretarz Rady Joanna Koźlik poinformowała, że po zapoznaniu się z protokołem z przebiegu XXI 
Sesji odbytej w dniu 25 sierpnia br. nie wnosi uwag. 
Radni również nie wnieśli uwag.  
 Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania. 
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 14 radnych i 14 
radnych głosowało „za” przyjęciem protokołu bez czytania. 
 
3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XXI Sesji Rady Miasta i Gminy. 
 
 Sprawozdanie z realizacji uchwał (stanowiące załącznik do niniejszego protokołu) podjętych 
na XXI Sesji w dniu 25 sierpnia 2016 r. złożył zastępca Burmistrza Stanisław Andrzejczak. 
 Wobec braku uwag Przewodniczący Rady uznał sprawozdanie za przyjęte.  
 
4. Sprawozdanie z pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
 
 Sprawozdanie stanowiące załącznik do niniejszego protokołu złożył Burmistrz Dariusz 
Strugała. W sprawozdaniu omówił  zarządzenie jakie wydał w okresie międzysesyjny tj. 
zarządzenie: w sprawie korzystania z obiektów sportowych;  w sprawie powierzenia pełnienia 
obowiązków dyrektora Szkoły Podstawowej w Noskowie; w sprawie upoważnienia pracowników 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Jaraczewie do prowadzenia postępowania w sprawach 
świadczeń wychowawczych; w sprawie nabycia na własność Gminy Jaraczewo nieruchomości 
gruntowej. Poinformował o uczestnictwie w posiedzeniu Sejmowej Komisji ds. Unii Europejskiej  
oraz Zespołu ds. Ustrojowych (w Ministerstwie Spraw Wewnętrznych i Administracji) jak również 
w obchodach 180 rocznicy istnienia Szkoły Podstawowej w Wojciechowie i zjazdu absolwentów ( z 
tej okazji wydana została książka przez dyrektora szkoły).  
Wobec braku uwag Przewodniczący Rady uznał sprawozdanie za przyjęte.  
 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
  
 Radny Roman Matuszak w imieniu Rady Sołeckiej wsi Rusko złożył interpelacje  w sprawie 
wymiany krzeseł w świetlicy wiejskiej w Rusku (uszkodzone) oraz założenia dwutaryfowego 
licznika prądu z taryfą  wekendową.  
 Radna Renata Roszak zwróciła się z pytaniem czy zostały podjęte działania w sprawie  
oświetlenia ulicznego na krzyżówce drogi krajowej nr 12 z drogą gminną Wojciechowo- 
Łukaszewo.  
 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2016 rok. 
 
 Przewodniczący Rady poinformował, że proponowane zmiany w budżecie uwzględnione w 
projekcie niniejszej uchwały omawiane były na posiedzeniu połączonych Komisji Rady  i zwrócił 
się do przewodniczących poszczególnych Komisji o stanowisko. 
 Przewodniczący komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług 
poinformował , że proponowane zmiany w budżecie  zostały szczegółowo  omówione na 
posiedzeniu Komisji w dniu 26 września br. i po analizie oraz udzielonych wyjaśnieniach 
przedłożony projekt niniejszej uchwały Komisja zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.   
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformowała, że przedłożony 
projekt powyższej uchwały został szczegółowo omówiony na posiedzeniu Komisji w dniu 26 
września br. i po udzielonych wyjaśnieniach przez Panią Skarbnik Gminy Komisja proponowane 
zmiany w budżecie gminy zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie ( radny Edmund Kowalczyk 
nieobecny na posiedzeniu Komisji). 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  poinformował, iż proponowane w przedkładanym projekcie 
niniejszej uchwały zmiany w budżecie gminy Komisja szczegółowo przeanalizowała na 



posiedzeniu w dniu 26 września br. nie wnosząc uwag (radny Stefan Pawlak nieobecny na 
posiedzeniu Komisji).  
 Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania nad projektem powyższej uchwały.  
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 14 radnych obecnych 
na sesji i „za” podjęciem uchwały głosowało 13 radnych , 1 radny „wstrzymał się” od głosu (radny 
Edmund Kowalczyk) Uchwała Nr XXII/116/2016 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jaraczewo 
na lata 2016 – 2024. 
 
 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt tej uchwały omawiany był na posiedzeniu 
połączonych Komisji Rady i zwrócił się do przewodniczących poszczególnych Komisji o 
stanowisko.  
 Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług 
poinformował, iż na posiedzeniu w dniu 26 września br. Komisja  przedłożony projekt niniejszej 
uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformowała, że proponowane 
zmiany wieloletniej prognozy finansowej Komisja przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 26 
września br. i po udzielonych wyjaśnieniach projekt niniejszej uchwały zaopiniowała jednogłośnie 
pozytywnie(radny Edmund Kowalczyk nieobecny  na posiedzeniu Komisji). 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że proponowane w przedkładanym projekcie 
niniejszej uchwały zmiany wieloletniej prognozy finansowej omówione były na posiedzeniu 
Komisji w dniu 26 września br.  
 Wobec braku uwag rad przystąpiła do głosowania nad projektem tej uchwały. 
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 14 i „za” podjęciem 
uchwały głosowało 13 radnych a 1 radny „wstrzymał się od głosu (radny Edmund Kowalczyk). 
Uchwała Nr XXII/117/2016 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
  
8. Przyjęcie informacji z wykonania budżetu gminy Jaraczewo za I półrocze 2016 roku. 
 
 Przewodniczący Rady poinformował, że informacja   z wykonania budżetu Gminy 
Jaraczewo za I półrocze 2016 roku  była szczegółowo omawiana na posiedzeniach Komisji a 
następnie zwrócił się do  Skarbnika Gminy o odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 
(Uchwała Nr SO-0953/9/4/Ka/2016 z dnia 5 września 2016 r. ) o przedłożonej przez Burmistrza  
powyższej informacji.  
Regionalna Izba Obrachunkowa pozytywnie zaopiniowała przedłożoną informację  z jedną uwagą 
(rozbieżności  w wydatkach na sołectwa).  
Do zgłoszonej uwagi wyjaśnień udzieliła Skarbnik Gminy.  
 Wobec braku uwag Rada przystąpiła do głosowania nad przyjęciem przedłożonej informacji. 
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, że w głosowaniu brało udział 14 radnych i 14 
radnych głosowało „za” przyjęciem informacji. 
Informacja z wykonania budżetu wraz z opinią RIO stanowią załącznik do niniejszego protokołu.  
  
9. Informacje o pracy w organach pozagminnych. 
 
 Nie przekazano żadnej informacji.  
 
10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 
 Zastępca Burmistrza Stanisław Andrzejczak poinformował, że odpowiedz na złożoną 
interpelacje przez Radę Sołecką wsi Rusko zostanie udzielona na piśmie.  
 W odniesieniu do pytania radne Renaty Roszak w sprawie założenia oświetlenia ulicznego 



na skrzyżowaniu drogi gminnej z drogą krajową, zastępca Burmistrza  poinformował, iż w tej 
sprawie radna otrzyma  odpowiedź również na piśmie.  
 
11. Wolne głosy. 
 
 Radny Roman Matuszak podziękował za  otrzymaną informację (na piśmie) w sprawie 
szczegółowego rozliczenia dochodów i wydatków z tytułu opłat za odbiór odpadów komunalnych 
w pierwszym półroczu 2016 r.  Stwierdził, że gdyby radni tak szczegółową informację otrzymali 
przed ustalaniem ceny za odpady, to byłoby to trochę inaczej.   Radny wyraził zadowolenie z 
osiągniętych dochodów z tego tytułu, natomiast co do wydatków zwrócił uwagę, że są one niższe  
od dochodów zaznaczając, że powstała rezerwa jest odkładana na budowę Punktu Selektywnej  
Zbiórki Odpadów ale podejrzewa, że tego punktu nie będziemy musieli budować. Stąd pytanie czy 
w ciągu roku musimy odłożyć aż  234.000,00 zł. na to zadanie.  
 Odnosząc się do wypowiedzi radnego Matuszaka Skarbnik Gminy wyjaśniła, że w 
przedłożonej informacji  dotyczącej wydatków za odpady komunalne nie jest uwzględniona kwota 
wydatków poniesionych w miesiącu czerwcu br., ponieważ rachunki spływają i są regulowane po 
zakończeniu danego miesiąca.  
 W sprawie gospodarki odpadami głos zabiera Burmistrz Dariusz Strugała odpowiadając że 
nikt na śmieciach nie chce zarabiać i wyjaśnia, iż umawialiśmy się, że po przetargu z końcem roku 
będziemy analizować  jak to będzie wyglądało i jeżeli byłaby szansa  jakakolwiek na to żeby 
obniżyć stawki  opłat, to zawsze możemy to zrobić. Dalej Burmistrz wskazał , że Punkt 
Selektywnej Zbiórki Odpadów musimy pobudować, jest to obowiązek ( nakaz po kontroli WFOŚ). 
Wspomniał, że jest możliwość uzyskania  dofinansowania na realizacje tej inwestycji z 
Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. Gdybyśmy otrzymali 
dofinansowanie, to jest szansa, że moglibyśmy tą inwestycje realizować ze środków własnych.        
W związku z powyższym uważa, że może jeszcze w miesiącu grudniu  można by podejść do tego 
tematu. 
 Radny Roman Matuszak wskazuje, że na budowę PSZOK-u  są też odłożone środki z 
poprzednich lat. Ponadto zwrócił uwagę odnoście powstałych zaległości z tytułu  opłat za odpady.  
Informuje, że zaległości powstałe w pierwszym półroczu 2016 roku są dużo wyższe jak w 
poprzednich latach i zapytał z czego to wynika.  
 Burmistrz odpowiedział radnemu Matuszakowi, iż wynika to z tego, że ludzie nie płacą i 
wyjaśnia, że  podejmowane są wszystkie możliwe działania łącznie z działalnościami 
komorniczymi i przychodzą od komornika umorzenia, ponieważ nie ma ściągalności. Egzekucje 
prowadzone są na bieżąco.   
 Radny Matuszak stwierdził, iż niepokojącym jest to, że przez pierwsze półrocze 2016 r. 
zaległości   są takie same jak od początku działalności.  
 Głos zabiera zastępca Burmistrza Stanisław Andrzejczak i wyjaśnia radnemu, że do roku 
2015 roku ściągalność przez  Urząd Skarbowy wynosiła ponad 7%  a w pierwszym półroczu  tego 
roku  ściągalność wynosi ponad 30%. 
 Radny Roman Matuszak podziękował za udzielone wyjaśnienia. 
 Sołtys wsi Niedźwiady zwrócił się z pytaniem czy będzie budowana planowana wiata 
grilowa przy placu zabaw w tej miejscowości. Drugie pytanie sołtysa , czy jest jakaś nowa  
informacja od inwestora  w sprawie budowy fermy norek w Niedźwiadach. 
 Sołtys wsi Gola  zwrócił się z pytaniem czy zostały poczynione jakieś działania ze strony 
urzędu w sprawie skrócenia  terminu  odbioru odpadów komunalnych. Złożył również wniosek (na 
piśmie) Rady Sołeckie i mieszkańców  wsi Gola w sprawie zabezpieczenia środków na wymianę 
azbestowej sieci wodociągowej w miejscowości Gola, która  notorycznie ulega awarii 
Uwierzytelniona kserokopia wniosku z załącznikami stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 W  odniesieniu do złożonego wniosku Burmistrz prosił sołtysa żeby nie szantażować 
radnych i burmistrza ( dotyczy ostatniego zdania we wniosku) gdyż  rozumiemy sprawę jaka jest      
i wyjaśnia, że  musimy się z tym problemem zmierzyć i nie tylko w tej miejscowości.  W tej 



sprawie były już prowadzone rozmowy z pracownikami urzędu i  żeby taką inwestycje 
przeprowadzić w pierwszej kolejności musi być  projekt techniczny  i jeszcze w tym roku 
chcielibyśmy przygotować projekt  wymiany sieci wodociągowej w Goli a w kolejnych latach dla 
następnych miejscowości ( i kolejno wymieniać sieć).  
 Następnie Burmistrz odniósł się do pytań, z którymi zwrócił się sołtys wsi Niedźwiady. Co 
się tyczy budowy wiaty grilowej wyjaśnił, że zostały złożone trzy  wnioski do Urzędu 
Marszałkowskiego o dofinansowanie (Odnowa Wsi) i okazało się, że dofinansowanie otrzymała 
miejscowość Strzyżewko natomiast Rusko i Niedźwiady nie otrzymały. W Rusku  z części środków 
zadanie zostało już rozpoczęte. Dalej Burmistrz wyjaśnia, że wpłynął również wniosek na budowę 
świetlicy w Niedźwiadach  i musimy zdecydować, co ma być robione. Pieniądze, które są 
zaplanowane na budowę  wiaty grilowej w bieżącym roku nie będą uruchamiani, zostaną włączone   
do nadwyżki i uruchomione z nowym budżetem (planujemy świetlicę).  
 Odpowiadając na drugie pytanie sołtysa  wsi Niedźwiady dotyczące budowy fermy norek 
zastępca Burmistrza poinformował, że postępowanie zostało umorzone na wniosek inwestora 
ponieważ złożył pismo o wycofanie wniosku w sprawie  wydania decyzji  o warunkach  zabudowy. 
O powyższym zostały poinformowane strony biorące udział w tym procesie.  
 Sołtys wsi Wojciechowo poinformowała, że we wnioskach do budżetu na 2016 rok  był 
ujęty remont drogi w Wojciechowie do posesji  Nr 97  i prosiła o realizacje tego wniosku ( 
nawierzchnia drogi w złym stanie). 
 Radny Sławomir Gruchała zwrócił się do radnego powiatu Teodora Grobelnego o 
interwencje w sprawie remontu drogi łączącej drogę Rusko- Jaraczewo z drogą Rusko- Borzęciczki. 
Wspomniał, że ta droga była robiona a dziury nadal są ( przed wylewką nie załatano dziur).  
 Głos zabrał dyrektor Gminnego Zespołu Ekonomiczno- Administracyjnego Szkół Jerzy 
Jakubowski informując, że od miesiąca października br. uczniowie klas trzecich  szkół 
podstawowych z terenu naszej gminy będą uczęszczać  na zajęcia pływania  na basen do Jarocina. 
Zajęcia będą odbywały się w soboty w godzinach przedpołudniowych w trzech grupach. Z tego 
tytułu rodzice tych dzieci nie będą ponosili żadnych kosztów.  Dyrektor podziękował radnemu 
Sławomirowi Gruchale za zorganizowanie tych zajęć na basenie.  
Następnie dyrektor odniósł się do ustalonych przez Burmistrza opłat za wynajem sal 
gimnastycznych.  Wyjaśnił, że wszędzie pobierane są opłaty za wynajem sali, natomiast nie są 
pobierane opłaty jeżeli są to zajęcia szkoły (zajęcia pozalekcyjne).  A w przypadku gdy sale 
wynajmuje osoba fizyczna  czy jakaś nieformalna grupa, to wtedy opłaty są pobierane.  
 Dyrektor poinformował równie o wprowadzonym obowiązku noszenia kamizelek przez 
uczniów  z tym , że jest pewna grupa rodziców, którzy nie wyrazili zgody żeby ich dzieci nosiły 
kamizelki. Będzie czynił wszelkie starania, żeby  wszyscy rodzice zrozumieli, że jest to dla dobra 
dzieci. 
 Kolejna sprawa, którą poruszył dyrektor GZEAS to dotacje do przedszkoli  w naszej gminie, 
ponieważ w tej sprawie było pytanie na posiedzeniu połączonych Komisji Rady (dyrektor nie mógł 
uczestniczyć w tym posiedzeniu).  
Wyjaśnia, że gdyby dotacja  na przedszkola a szczególnie na przedszkole  w Rusku nie była 
dokładnie wyliczona, to  nie przeszłoby to przez Regionalną Izbę Obrachunkową. Następnie radni 
otrzymali  na piśmie naliczone dotacje na poszczególne przedszkola.  
Ponadto dyrektor wyjaśnił radnemu Romanowi Matuszakowi  skąd wzięła się różnica między 
dotacją  przekazaną  na przedszkole w Rusku   a przedszkole w Jaraczewie. Wspomniał również, że  
w dotacjach nie są uwzględniane zadania inwestycyjne.  
 Głos zabrał Przewodniczący Rady zwracając  uwagę, że przedszkole w Jaraczewie jest 
przedszkolem niepublicznym a dotacje otrzymuje jak przedszkola publiczne. 
 Burmistrz odpowiedział Przewodniczącemu Rady, że przedszkole w Jaraczewie i Rusku są 
przedszkolami publicznymi,  prowadzonymi przez Gminę a pozostałe powstały jako niepubliczne w 
związku z projektem unijnym, który był ( i rodzice chcieli).  Zaznaczył, że  nie zdarzyło się jeszcze 
tak żebyśmy nie udzielili pomocy przedszkolom niepublicznym – jeżeli o pomoc się zwrócą.    
Wspomniał również, że we wszystkich przedszkolach zaangażowani są rodzice. 



 Sołtys wsi Rusko zwróciła uwagę na problem odpłatności za wynajem sali gimnastycznej w 
Rusku na potrzeby przeprowadzania zajęć karate. Pani Sołtys stwierdziła, że jesteśmy jedyną  
Gminą w okolicy gdzie za zajęcia pozalekcyjne pobiera się opłatę i poprosiła o pochylenie się nad 
tą sprawą. 
Dyrektor Jakubowski wyjaśnił, że nie są to zajęcia pozalekcyjne, lecz komercyjne, za które 
prowadzący pobiera opłaty i jest to rodzaj prowadzonej działalności gospodarczej. W związku z 
tym, podmiot za korzystanie z obiektów gminnych musi uiścić ustaloną opłatę. 
Pani Sołtys przyznała, że mimo wszystko są to zajęcia dla dzieci i lepiej aby na nie uczęszczały niż 
narzekały na brak zajęć. Podkreśliła również, że w sąsiednich gminach sale do tego typu zajęć są 
udostępniane za darmo.  
Burmistrz Strugała wyjaśnił, że w tym temacie nie chodzi o pieniądze ale o zasady. Ponieważ jeśli 
zajęcia prowadzi prywatna firma, która pobiera za to opłatę i wykorzystuje do swoich korzyści 
zasoby gminne, to musi na równi z innymi zapłacić ustalone koszty. Rodzice zostali również 
poinformowani o możliwości założenia stowarzyszenia, do którego potrzebne jest 15 osób i wtedy 
ta opłata zgodnie z regulaminem by nie obowiązywała. My musimy wszystkich traktować równo, 
nie można jednemu odmówić, a drugiemu się zgodzić. A jeśli byśmy pozwolili wszystkim no to, to 
koszty zrobią się znaczne. Kolejną możliwością jest udostępnienie świetlicy wiejskiej, którą 
dysponuje i zarządza wieś. Sołectwa dysponują Funduszem i mają całkowitą dowolność 
wykorzystania tych środków. 
Radny Gruchała oznajmił, że zna sytuacje, rozmawiał z rodzicami, Panem Burmistrzem, a także z 
Panem Jackiem Krawczykiem prowadzącym zajęcia w Gminnym Klubie Sportowym i 
prawdopodobnie będzie możliwość włączenia tych dzieci jako sekcja karate do GKS-u, i sprawa 
zostanie pomyślnie dla wszystkich rozwiązana. 
 Radny Kowalczyk zwrócił się z pytaniem dlaczego na basen wyjeżdżają tylko uczniowie z 
trzecich klas.  
Dyrektor GZEAS wyjaśnił, że są to zajęcia dofinansowane z programu dla klas 1-3 i w naszej 
Gminie zdecydowano, że będą to uczniowie klas trzecich, ponieważ młodsi są często jeszcze zbyt 
mało samodzielni.  
Radny Kowalczyk przyznał, że powinno się to odbywać rotacyjnie. 
Przewodniczący Rady wyraził zadowolenie, że jest taki program ( i to dla klas trzecich)  dzięki 
któremu wszystkie dzieci z naszej Gminy mogą nauczyć się pływać.  
Radny Gruchała wyjaśnił, że program jest skierowany do uczniów klas 1-3 lecz dany uczeń może z 
programu skorzystać tylko raz, dlatego u nas uczęszczają uczniowie klas trzecich. Prowadzone są 
imienne dzienniczki i nie ma możliwości by uczeń skorzystał z programu więcej niż w jednym 
roku. 
 Kierownik Rewiru Dzielnicowych Komendy Powiatowej Policji w Jarocinie p. Karol Bera  
przekazał informację, iż na stronie internetowej Komendy Głównej Policji zamieszczona została  
krajowa mapa zagrożeń bezpieczeństwa, na której można nanosić miejsca,  w których według 
mieszkańców istnieją zagrożenia.  W imieniu  Komendanta Komendy Powiatowej Policji  zapewnił, 
że wszystkie  sygnały zostaną niezwłocznie  zidentyfikowane. 
 Radna Ilona Smolarek w imieniu Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych 
podziękowała dyrektorowi Gminnego Zespołu Ekonomiczno- Administracyjnego Szkół ( jako 
organizatorowi dowozu dzieci do szkół ) za osobiste zaangażowanie się w sprawę noszenia 
kamizelek przez uczniów.  Te wszystkie działania pokazują, jak  bardzo zależy dyrektorowi na 
bezpieczeństwie naszych dzieci.  
 Głos zabrał sołtys wsi Nosków w sprawie  przyłączy do sieci gazowej. Poinformował, iż 
mieszkańcy Noskowa po raz kolejny, tam gdzie istnieje sieć składają  kilkanaście wniosków  i 
decyzją  Zarządu GEN GAZ (firma obsługująca sieć)  otrzymują odpowiedź negatywną ze 
względów ekonomicznych. W związku z powyższym sołtys zwrócił się z pytanie czy Urząd mógłby 
w jakiś sposób pomóc mieszkańcom, żeby realizacja tej inwestycji mogła znaleźć efekt końcowy  - 
przyłącza do mieszkań.   
 Sołtys wsi Gola poinformował, że w tej miejscowości jest też kilkunastu chętnych do 



przyłączenia się do sieci gazowej i w odpowiedzi  mieszkańcy również otrzymują odpowiedź 
negatywną  (względy ekonomiczne).  
Burmistrz Strugała wyraził słowa zadowolenia, że coraz więcej osób jest chętnych do korzystania z 
ogrzewania gazowego, ponieważ zadymienie na przykład w Jaraczewie, w okresie grzewczym 
kiedy nie ma wiatru jest bardzo duże i uciążliwe. W kwestii interwencji u inwestora, to jako Gmina 
nie mamy zbyt dużego wpływu, jednak możemy podjąć się mediacji i spróbować uzyskać 
oczekiwane rezultaty. Burmistrz poprosił o sporządzenie listy chętnych gospodarstw domowych do 
przyłączenia się do sieci, ze wszystkich wsi gdzie doprowadzony jest gaz, ponieważ im większa 
skala, tym mocniejszą pozycję ma się w trakcie negocjacji. 
 Radny Kowalczyk zwrócił się z pytaniem do przedstawiciela Policji, czy zostały podjęte 
działania, mające na celu instalacje oświetlenia na skrzyżowaniu drogi nr 12, z drogą prowadzącą w 
kierunku Roszkowa. 
Pan Wiesław Kostórkiewicz odpowiedział radnemu Kowalczykowi, że ten temat był zgłaszany (na 
piśmie) Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i działania z ich strony  zostały podjęte.-  założone 
bariery ochronne.  
Pani Sekretarz Gminy poinformowała, że jako prywatny użytkownik drogi, w ostatnich dniach 
zauważyła, nowe oznakowanie tego skrzyżowania , postawiony sygnalizator  pulsacyjnym z 
informacją, że jest skrzyżowanie z drogą podporządkowaną.  
Sołtys wsi Nosków potwierdził wypowiedź Sekretarza Gminy , że jest postawiony sygnalizator 
informujący o drodze podporządkowanej .  
 Przewodniczący Rady poinformował, że kolejna sesja poświęcona będzie oświacie.  
Przypomniał również sołtysom, że z dniem  30 września br.  upływa termin składania wniosków 
przez sołectwa do budżetu gminy na rok 2017.  
 
12. Wnioski. 
 
 Wniosek na piśmie złożony przez sołtysa wsi Gola  dotyczący wymiany azbestowej sieci 
wodociągowej w miejscowości Gola (odczytany w poprzednim punkcie obrad sesji) Oryginał 
wniosku sołtys przekazał Burmistrzowi Miasta i Gminy a kserokopie Przewodniczącemu Rady.  
 
13. Zakończenie sesji. 
 
 W związku z wyczerpaniem, porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował zebranym 
za udział i o godz. 11.22 zakończył XXII Sesję Rady Miasta i Gminy Jaraczewo. 
 
Jaraczewo, dnia, 3 października 2016 r.  
 
Protokółował:        PRZEWODNICZĄCY RADY  
Elżbieta Wyremblewska          /-/ Roman Skrzypczak 
 
  
 
 
 
 


